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PROTOKOLL 

Projekt Aseri Sadam OÜ vee erikasutusloa taotluse keskkonnamõju hindamine 

Teema KMH programmi avalik arutelu 

Kuupäev 03.02.2020 (koosoleku algus kell 17:00) 

Asukoht Aseri, Kesktänav 8 (Aseri Rahvamaja) 

Moderaator Raido Tetto (Viru-Nigula vallavalitsuse majandusvaldkonna juht) 

Protokollija Marko Lauri 

Osalejad 43 osalejat (osalejate nimekiri on eraldi lehtedel, mida isikuandmete kaitse 

vajaduse tõttu avalikele dokumentidele ei lisata)   

  

  

  

Eesmärk Anda ülevaade Aseri sadama arenduse projektist. Tutvustada keskkonnamõju 

hindamise (KMH) programmi. Anda vastuseid tekkinud küsimustele ja kuulata 

ettepanekuid.  

 

Päevakava 1. Päevakava tutvustus, sissejuhatus - Raido Tetto, Viru-Nigula 

vallavalitsuse majandusvaldkonna juht 
2. Projekti lühitutvustus - Aavo Raig, Aavo ja Riina Raig Projekt OÜ 
3. KMH programmi tutvustamine - Aide Kaar, Skepast&Puhkim OÜ 

4.    Arutelu 

 

 

  

 

 

Arutelu ja küsimused 

 

1. Koit Oras: Millisele alusdokumendile KMH toetub? 

Aide Kaar: KMH aluseks on sadama eskiis ning KMH algatamise otsus. 

2. Koit Oras: Mis laevad siia tulema hakkavad? Mis kaupa siia tooma hakatakse?  

Aavo Raig: Sellest sadamast saab kuivlasti sadam ning vedellasti siit läbi käima ei hakka. 

3. Koit Oras: Kus kohas hakkab olema Aseri inimeste jaoks supluskoht ja kuidas sinna pääseb? 

Aseri rahva mure on, et nad ei pääse randa. 

Aide Kaar: Antud küsimus lahendatakse valla üldplaneeringu kaudu ning üldplaneeringu koosta-

mine praegu toimub. 

Aavo Raig: Arendaja oli valmis looma sadama lähedale ka supluskohta, kuid Terviseamet ja 

Keskkonnaamet ei saanud seda sadama lähedusse lubada. 

Raido Tetto: Inimestele ei saa kätt ette panna, kui nad tahavad seal ujumas käia, kuid ametlikku 

supluskohta ei ole võimalik sinna rajada. 

4. Koit Oras: kas teile on teada, et Justiitsministeerium on Aseri sadama osas välja antud projek-

teerimistingimused tühistanud? 
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Aide Kaar: Ei, ei ole olnud teada. Kontrollime seda ja vajadusel täiendame KMH programmi selles 

osas. 

5. Imbi Pakker: Sadamat on Aserisse vaja, meil ei ole selle vastu midagi. Kui selles kohas vee 

kvaliteedi tõttu ujuda ei saa, siis me seal ujuda ei tahagi, las ujumiskoht tuleb Purtse poole. Oluline 

on tagada rahvale pääs mere äärte. 

6. Julia Volnova: On väga hea, et Aseris midagi arendatakse, küllap sadam toob ka töökohti. Soo-

vin, et meil oleks võimalik pääseda mere äärde kasvõi koeraga jalutamiseks. 

7. Marek Sternhof: Miks on terve programmi vältel viidatud vee erikasutusloale L.VV/329773 ja 

selle eelhinnangule, kui antud veeloaga lubatud tööde maht 9900 m³ on tunduvalt väiksem prae-

gustest planeeritavatest töödest? 

Aide Kaar: Projektiga kavandatud tööde maht on tõesti kordades suurem ja sellel põhjusel alga-

tas Keskkonnaamet veeloa taotluse KMH, mille esimesel avalikul arutelul me täna oleme. KMH 

aruande valmimise järgselt avalikustatakse see sarnaselt KMH programmiga. KMH programmi üks 

ülesannetest on anda ülevaade piirkonna keskkonnaseisundist ja varasematest tegvustest ning 

sadama puhul on varasematele tegevuslubadele viitamine asjakohane.  

 

Märkus: Koosolekul toimus elav arutelu Viru-Nigula valla planeerimistegevuse, Aseri supluskoha 

võimaliku asukoha ja randa pääsu võimaluste osas. Nendel teemadel esitatud küsimustele vasta-

sid ja ettepanekuid kommenteerisid koosolekul viibinud Viru-Nigula Vallavolikogu esimees Riho 

Kutsar ja Vallavalitsuse majandusvaldkonna juht Raido Tetto. Kuivõrd need teemad ei ole seotud 

veeloa KMH-ga, siis ei kajastata seda arutelu Aseri sadama veeloa KMH programmi avaliku arutelu 

koosoleku protokollis. 


